

No. 2545. CONVENTION RELATING TO THE STATUS OF REFUGEES. SIGNED AT GENEVA ON 28 JULY 1951<sup>1</sup>

N° 2545. CONVENTION RELATIVE AU STATUT DES RÉFUGIÉS. SIGNÉE À GENÈVE LE 28 JUILLET 1951<sup>1</sup>

#### ACCESSION

*Instrument deposited on:*

10 October 1978

SOMALIA

(With effect from 8 January 1979. Adopting alternative (b) under article 1 (B).)

With the following declaration:

“The Government of the Somali Democratic Republic acceded to the Convention and Protocol on the understanding that nothing in the said Convention or Protocol will be construed to prejudice or adversely affect the national status, or political aspiration of displaced people from Somali Territories under alien domination.

“It is in this spirit that the Somali Democratic Republic will commit itself to respect the terms and provisions of the said Convention and Protocol”.

*Registered ex officio on 10 October 1978.*

#### ADHÉSION

*Instrument déposé le :*

10 octobre 1978

SOMALIE

(Avec effet au 8 janvier 1979. Avec adoption de la formule *b* prévue par l'article 1, paragraphe B.)

Avec la déclaration suivante :

[TRADUCTION — TRANSLATION]

Le Gouvernement de la République démocratique somalie a adhéré à la Convention et au protocole à la condition que rien dans ladite Convention ou ledit protocole ne soit interprété comme pouvant nuire ou porter atteinte au statut national ou aux aspirations politiques des personnes déplacées de territoires somalis sous domination étrangère.

C'est dans cet esprit que la République démocratique somalie s'engagera à respecter les clauses et les dispositions de ladite Convention et dudit protocole.

*Enregistré d'office le 10 octobre 1978.*

<sup>1</sup> United Nations, *Treaty Series*, vol. 189, p. 137; for subsequent actions, see references in Cumulative Indexes Nos. 2 to 12, as well as annex A in volumes 808, 820, 826, 829, 834, 856, 917, 995, 1015, 1018, 1023, 1051, 1065, 1073, 1079, 1081, 1098 and 1102.

<sup>1</sup> Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 189, p. 137; pour les faits ultérieurs, voir les références données dans les Index cumulatifs nos 2 à 12, ainsi que l'annexe A des volumes 808, 820, 826, 829, 834, 856, 917, 995, 1015, 1018, 1023, 1051, 1065, 1073, 1079, 1081, 1098 et 1102.